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Szerda, 1985. október 16. 

Ölést tartón az SZKP 
Központi Bizottsága 

Vitára bocsátják a kongresszusi dokumentumokat 
0 Moszkva (MTI) 
Kedden Moszkvában teljes 

ülést tartott a Szovjetunió 
Kommunista Pá r t j ának Köz-
ponti Bizottsága. 

A plénum megvitat ta: 
— az SZKP ú j szerkeszté-

sű programjának tervezetét, 
— az SZKP szervezeti 

szabályzatában végrehaj tan-
dó változtatásokat. 

— a Szovjetunió gazdasági 
és társadalmi fejlődésének 
1986—1990-re szóló ötéves 

Az 
ezzel 

Az SZKP Központi Bizott-
ságának kedden Moszkvá-
ban megtartott plénuma ha-
tározatot hozott* az ülésen 
előterjesztett dokumentu-
mok elfogadásáról, és szé-
les körű vitára bocsátásáról. 

A határozat hangsúlyoz-

SZKP KB plénuma tésü programjának, a szer-
befejezte munkájá t , vezeti szabályzatban végre-

* haj tandó változtatásoknak, 
s az ötéves, és hosszú, távú 
népgazdasági tervekben a 
vitája nagy szervezettség-
gel, magas eszmei-politikai 
szinten megy végbe. Elő 
fogja segíteni, h o g v a z S Z K P 
XXVII. kongresszusa szá-
mára tudományosan meg-
alapozott, a oárt és az egész 
nép tapasztalataival gazda-za, hogy az SZKP új jászer-

kesztett programja, a Párt gított javaslatokat készítse-
tervét és a 2000-jg ter jedő szervezeti szabályzatában ne'/ elő. A vita hozzájárul 
időszakra érvényes hosszú végrehaj tandó változtatások, ma ; d ahhoz, hogy tovább 
távú tervet. és az ötéves, valamint hosz- erősödjön a dotóozóv 

Az ülés napirendi pont- szú távú népgazdasági te r -
jairól Mihail Gorbacsov, az vek vi tájának, propagandá-
SZKP Központi Bizottságá- iának és széles- körű meg-

világításának tárgyszerűen 
és konstruktív szellemben 
kell történnie. Ennek a 

tartot t elő-nak főti tkára 
adói beszédet. 

A plénum az előterjesztett 
dokumentumokat megvitatá-
suk után elfogadta. Az ülés 
úgy határozott, hogy az ú j -
jászerkesztett pár tprogram 

alko-
tó kezdeményezőkészsége és 
aktivitása, amelv elősegíti 
az idei tervfeladatok és szo-
cialista kötelezettségválla-
lások sikeres teljesítését, a 
XII. ötéves terv energikus 

,... . . . megkezdését és az . SZKP 
_ , . . f _ XXVII. kongresszusának lódnia kell a munkahelyi 

kollektívák előtt álló jelenle-
és távlati feladatok meg-

méltó köszöntését — 
súlyozza a határozat. 

hang-

tervezetét és a szervezeti oldásához. A határozat sze-
szabályzat módosítását nyil-
vánosságra hozzák, az 
SZKP XXVII. kongresszusát 
megelőző pártértekezletek, 
pártkonferenciák, a köztár-
sasági kommunista pártok 
kongresszusai elé vitára bo-
csátják. Nyilvánosságra hoz-
zák az ötéves és a hosszú 
távú népgazdasági terv ter-
vezetét is, hogy azokat a 

rint a figyelem középpont-
jába kell kerülnie a terme-
lés intenzívebbé tételének, a 
tudományos és műszaki ha-
jadás meggyorsításának. a 
takarékosság erősítésének, a 
szervezettség és a munka-
helyi fegyelem erősítésének, 
a munkastílus javításának. 
Biztosítani kell, hogy a 

. , , , ., , .. kommunisták és a pártonkí-dolgozo kollektívák gyule- v d | i c | c 
sein, az oktatási intézmé-
nyekben, a katonai a laku-
latoknál és a társadalmi 
szervezetekben megvitathas-
sák. 

A központi bizottság ülé-
se szervezeti kérdéseket is 
megvitatott. 

A plénum Nyikolaj Tali-
zint, az SZKP KB Politi-
kai Bizottságának póttag-
jává választotta. Nyikolaj 
Rizskovot a Szovjetunió Mi-
nisztertanácsa elnökévé tör-
tént kinevezése kapcsán fel-
mentet te a Központi Bi-
zottság t i tkárának tisztsé-
ge alól. Nyikolaj Tyihono-
vot, aki egészségi állapo-
tá ra való tekintettel nyug-
dí jba vonult, a plénum fel-
mente t te az SZKP KB Po-
litikai Bizottságának tagsá-
ga alól. 

aktívan, meggyőző-
déssel vegyenek részt az 
SZKP kongresszusát előké-
szítő dokumentumok meg-
vitatásában. Minden szovjet 
embernek jól kell ismernie 
a párt programjellegű cél-
jait és feladatait, a Szovjet-
unió kül- és belpolitikájá-
nak lényegét. A szovjet em-
bereknek maradéktalanul 
tisztában kell lenniük azzal, 
hogy a társadalmi és gaz-
dasági fejlődés számottevő 
meggyorsítása objektív szük-
ségszerűség. mivel ez az 
alapja a népjólét növelésé-
nek, a Szovjetunió további 
erősítésének, a népek béké-
jéér t és biztonságáért ví-
vott sikeres küzdelmének. 

Az SZKP Központi Bi-
zottságának meggyőződése, 
hogy az SZKP ú j szerkesz-

Kambodzsai pártkongresszus 
0 Phnom Penh (MTI) 
A Kambodzsai Népi For-

radalmi Pár t V. kongresszu-
sán felszólalt Korom Mihály, 
az MSZMP KB tagja, az 
alkotmányjogi tanács elnöke. 
Üdvözölve a kongresszust, 
tolmácsolta a küldötteknek 
a Magyar Szocialista Mun-
káspárt Központi Bizottsága 
és Kádár János főt i tkár üd-
vözletét és jókívánságait. 

— Hazánk — mondotta — 
az elsők között üdvözölte a 
kambodzsai hazafiaknak 
1979-ben vietnami támoga-
tással kivívott győzelmét. 
Tisztelettel tekintünk azok-
ra az eredményekre, amelye-
ket a kambodzsai nép e 
sorsdöntő fordulat óta a pár t 
vezetésével elért. Tud juk 
hogy törekvéseik megvalósí-
tását változatlanul minden 
módon nehezíteni igyekez-
nek a kambodzsai nép belső 
és külső ellenségei, s még 
fáradságos munká ra van 

szükség ahhoz, hogy a ki-
tűzött célok valóra válhassa-
nak. Ennek biztosítékait is a 
kambodzsai nép szorgalma, 
a pár t következetes politi-
kája , a szocialista orszá-
gokkal kialakult együttmű-
ködés elmélyülése, a délke-
let-ázsiai béke és a térség 
valamennyi országával ki-
alakított egyenrangú együtt-
működés jelentheti. 

Korom Mihály — tájékoz-
tatva a kambodzsai kong-
resszust hazánk és az MSZMP 
tevékenységéről — elmond-
ta: változatlanul a r r a törek-
szünk, hogy szövetségeseink-
kel és barátainkkal karöltve 
hozzájárul junk a világbéke 
megőrzéséhez, a nemzetközi 
feszültség csökkentéséhez. 
Nagy jelentőséget tulajdoní-
tunk az indokinai szocia-
lista országokkal fennálló 
barátságunknak és együtt-
működésünk erősítésének. 

Bécsi tanácskozások 
0 Bécs (MTI) 
Bécsben kedden délelőtt 

megkezdődött a Szocialista 
Internacionálé (SI) i rodájá-

részt vesznek. Különös 
hangsúlyt kapnak á közel-
keleti problémák, elsősorban 
a PFSZ tuniszi központja 

nak ülése. A szociáldemok- elleni közelmúlt izraeli t,í-
rata pártok világszervezeté- madás. A zárt ülésen ott 
nek vezető testülete főként lesz Simon Peresz kormány-
a nemzetközi helyzetről t á r - fö, az internacionáléhoz tur-
gyal. Előtérben állanak Kö- t o z ó i z r a e l i Munkapár t el-
zép-Amerika: Salvador, Ni- ... , . , ..... . . . . _ . . . • ,„ . noke, akinek polit ikáját a caragua kérdéséi, amelyek 
megvitatásában az érdekel- szervezetben is sokan elite-
tek, köztük a sandinisták is lik. 

Bolgár Hazafias 
Front küldöttség 

Pozsgay Imrének, a Ha-
zafias Népfront Országos 
Tanácsa főt i tkárának 
meghívására kedden ha-
zánkba érkezett a Bolgár 
Hazafias Front küldöttsége, 
élén Pencso Kubadinszki-
vél, az Országos Tanács el-
nökével, Bolgár Kommunis-
ta Pár t KB Politikai Bizott-
ságának tagjaival. 

A nap folyamán a Haza-
fias Népfront székházában 
kétoldalú megbeszélésekre 
került sor, amelyen a felek 
kölcsönösen tájékoztat ták 
egymást mozgalmaik tevé-
kenységéről, feladatairól. 

Lázár György 
fogadta 

Brajovicsot 
Lázár György, a Minisz-

tertanács elnöke kedden a 
Parlamentben fogadta Radi-
voje Brajovicsot, a Jugo-
szláv Szocialista Szövetségi 
Köztársaság Crna Gora Szo-
cialista Köztársasága Végre-
haj tó Tanácsának elnökét, 
aki hivatalos baráti látoga-
táson tartózkodik hazánkban. 

A szívélyes, baráti légkörű 
megbeszélésen részt vett 
Marjai József miniszterel-
nök-helyettes ós Barity 
Miklós külügyminiszter-
helyettes. Jelen volt Milo-
van Zidar, Jugoszlávia bu-
dapesti nagykövete. (MTI) 

Egész évben ünnepi heteket! 

A kereskedelmi ellátás 
napos és árnyékos oldalai 

A népi ellenőrzés minden 
évben megvizsgálja és mér-
legeli a szegedi áruellátás 
helyzetét. Arra kíváncsi, 
hogy vajon a háziasszonyok 
és valamennyi vásárló a ke-
reskedelem napos vagy ár-
nyékos oldalát tapasztalhat-
ja. Erre keresett választ a 
szegedi népi ellenőrzési bi-
zottság tegnapi ülésén. 

Elöljáróban annyit, ha 
egész évben tar tanának az 

ként adnak el és csak az 
kapja vissza a pénzét, aki a 
„tévedést" be tud ja bizo-
nyítani. Furcsa volt hallani, 
a kőművesek gyakran áll-
nak, nem dolgoznak, mert 
rossz minőségű a falazó-
anyag. Eddig még nem si-
került felszámolni a szén-
hiányt sem. Évről évre meg-
ismétlődik az alacsony ke-

ünnepi hetek rendezvényei, resetüek kis jövedelműek jo-
gos kérése: több olcsóbb 

hő árucikket tudjanak vásárolni. 
A sokirányú és alapos 

vizsgálat közben érdekes 
ellentmondásokra is fény 
derült Nemegyszer az áru-
hiánynak a szigorú kész-
letgazdálkodás az oka. A 
nagykereskedelem azért pa 

akkor csupa napsütéses len-
ne az élet, legalábbis ke-
reskedelmi oldalról. A 
egy hónap alatt általában 
nincs panasz, a pultok ros-
kadásig, a vásárló nyugodt, 
az eladó figyelmes. De a 
másik tizenegy hónapban in-
kább az árnyas oldalakat 
fedezhetjük fel. A népi el-

Visszatérő panasz, hogy 
az árakat ritkán tüntetik fel 
a termékeken. Talán ennek 
számlá jára is írható, hogy 
szaporodnak a visszaélések• 
A kereskedelmi vállalatok 
vezetői pedig elnézőek a 
„megtévedt" dolgozókkal 
szemben. Ugyanakkor léte-
zik egy kormányrendelet , 
ami ma is érvényes,: ha 
valaki ellen kétszer indíta-
nak fegyelmi el járást , akkor 
az illető nem dolgozhat a 
kereskedelemben. 

lenőrzés summázata szerint naszkodik, mert raktárai 
ilyen összefüggésben évek 
óta változatlan a helyzet. 

dugig vannak áruval es a 
boltosok alig-alig rendelnek. 

Az alapellátás kielégítő Ök magyarázatképpen el-
ugyan, de sokféle óha junkat 
inkább felejtsük otthon. 
Visszatérő: nincs mosópor, 
szappan, bébi- és csecsemő-
ruha, színes televízió, hűtő-
gép, radiátor, és a felsorolás 
nem teljes. 

Az ipari hiánycikkek ská-
lája évről évre színesebb-
Újabb gond a minőségi ki-
fogások szaporodása. Ha 
több is a tégla a tüzéptele-
peken, akkor is panaszkod-
nak szerkezete miatt. A ma-
gánépítkezéseket most már 
nem az anyagok mennyisé-
gével lehetne gyorsítani, ha-
nem a jobb kínálattal. Gyak-
ran előfordul, hogy harmad- síten'i kell 
osztályú téglát elsőosztályú- bályzókkal 

mondják, senki nem inspi-
rá l ja őket, hogy az üzletek-
ben sokáig 
egyes cikkek. Régebben köz-
ponti lista a lapján határoz-
ták meg az olcsó áruk kö-
rét. A jelenlegi jövedelem-
érdekeltségi rendszer nem 
arra ösztönzi a kereskedel-
met, hogy a kispénzűek 
kedvében járjon, tegyük 
hozzá, sajnos, mert bizonyos 
társadalompolitikai célkitű-
zésekről, a szerényebb ke-
resetűek megfelelő ellátásá-
ról nem szabad és 
lemondani. Ennek a 
nek az érdekvédelmét is erő-

a megfelelő sza-

Pillanatnyilag legsúlyo-
sabb a helyzet a tüzelőknél. 
Nemegyszer előfordul, a jó 
minőségű szenet csak a ki-
sebb kalóriaértékűvel együtt 
árusí t ják. Ez az árukapcso-
lás azért sem célravezető, 
mert a gyenge minőségű 
szenet nemegyszer ú t javí-
tásra használják, vagy ki-
szórják a szemétbe. Ugyan-
akkor a kispénzű emberek 
a lignitet is megvennék na -
gyobb tételben — ha volna 

porosodjanak e l e g e " d ö : f_z a módszer jog-
szabálysértő es a kereske-
delmi morált ront ja . A NEB 
ülésen többen rámuta t tak 
arra, a szegedi szénhiánynak 
oka a kereskedelemben és a 
szállításban tapasztalható 
szervezetlenség is — először 
ezen kellene változtatni. 
. A testület több olyan ja-
vaslatot fogalmazott — a 
címzettek többek között a 
KNEB és a főhatóságok —, 

lehet amelynek segítségével remél-
réteg- hető, hogy egy év múlva az 

ellátás napfényes oldalairól 
többet írhatunk. 

II. M. 

Gáz , lakások, tornaterem 
Falugyűlés Mórahalmon 

Üres az Erkel Ferenc Mű- — Jól értesült. A nemrég fenntar tásra és fejlesztésre 
velödési Ház nagyterme, volt névadón Tímea, Attila egyaránt. A következő idő-
Igaz, van még fél óra a fa- és Tamás ezer-ezer forintot szakra 35 millió for int ja 
lugyűlés kezdetéig. Miért is kapott a tanácstól, de ezen- van a nagyközségnek. 
jönnének az emberek ko- kívül negyedévenként is tá-

rán? A gyűlésteremben vi- mogatják a szülőket, 
szont sétálnak néhányan. » „ . _ , , . , . 
Meg-megállnak, gondolkod- - Megerdemhk! - mond-
nak, továbbmennek, ő k tár- t a a 8 4 e v e s C s i s ^ a r , m r e -
latlátogatók, Mónus Sándor Alig múlt három óra. és 
festményeit nézik. Nekik, elkezdődött a falugyűlés, 
mórahalmi embereknek is Előbb Mórahalom városi jo-
szólnak az alkotások: Falu- gú nagyközség népfrontbi 

Az üllési gázátadótól 1986-
ban vezetik be a nagyköz-
ségbe a gerincvezetéket. A 
munkát — mint már emlí-
tettük — még ebben az év-
ben elkezdik. Az átadó bő-
vítés nélkül nem képes el-
látni az ú j abb települést, s 
ez a munka 6,7 millió fo-

vég, ö r e g malom, Sáros út, zottságának munkájáró l be- r intba kerül. Egyébként az 
év elején elkezdik az utcai 
hálózatépítés szervezését. 

Utat csak 1988 és 1990 
között építenek. A kö-
vetkező ké t évre (logikusan) 

népfrontbizottság be- nem terveztek, mert másra 
a gyűlés. Lehetnek m a r két- számolójából kitűnt, hogy a kell a pénz. Jelen esetben a 
szazan Beszeleetnek. Min- testület megfeieiöen látta el gázra. A fürdő vasbeton-

feladatát. Munkájá t az el- munká j a elkészül a jövő 
készített lerv szerint végez- nyárra , a tanácsi lakásokat 
te. Legnagyobb feladatot pedig 1988-as kezdéssel üte-
számukra a társadalmi mun-

Kenyérsütés . . . Képek a fa- széltek, majd a tanács elnö-
lu világáról. A másik olda- ke. Murányi György szólt a 
Ion cserépedények, köcsögök, VI. ötéves terv eredményei-
cserépfigurák, az utpbbi röl és a következő ötéves 
mind_elkelt. tervidőszak lehetőségeiről. 

Néhány perc, és kezdődik 

Beszélgetnek. Min-
Hallom, gyerekekről 

szazan. 
d énről 
is. 

— Ismeri a Krisztin ikre-
ket? 

- Hallottam róluk. Mos- k T r a ^ o ^ a d t o " Értókei- , n t ' z t ó k - A l e , k c k , k , a l a k i t a -
tansag a tanacs jegyeztetett tetésül: 1982-ben 1559 forint - s a t 1 9 8 8 e s 1 9 8 9 között veg-
nekik valamit, így tudom. 

Világítástechnikai ankét 
Kétnapos világítástechni- hatással van a termelékeny-

kai ankét kezdődött kedden ségre, a szükségesnél na-
a Magyar Tudományos gyobb világítás ugyanakkor 

Akadémia kongresszusi ter- nem vezet teljesitménytöbb-
mében. A Magyar Elektro- lethez, csupán energiapocsé-
technikai Egyesület által kolást eredményez. Számos 
rendezett tanácskozáson a intézménynél — például is-
szakemberek áttekintik a kólákban, könyvtárakban, 
világítástechnikával kapcso- kórházakban — azért is ki-
latos hazai fejlesztési ered- emelt jelentőségű a belső 
ményeket, és megvitat ják a világítás tökéletesítése, mert 
következő évek légionto- a / o t t a n i tevékenység foko-
sabb feladatait . A mintegy z o t t a n j é b e v e s z i a s / e . 
300 resztvevo • kozott egy- J 

arán t megtalálhatók a vilá- m e b 

gítástechnikával foglalkozó A két nap során összesen 
tervező és kutatóintézetek, húsz előadás hangzik el, 
valamint a gyártók és a fel- ér intve egyebek között a vi-
használók képviselői. Ha- lágítástechnikával kapcsola-
zánkban a következő évek tos oktatás, illetve szabvá-
egyik kiemelt feladata lesz nyosítás kérdéseit, valamint 
a közintézmények, épületek a különféle lámpatestekkel 
belső világítása minőségének és fényforrásokkal, továbbá 
számottevő javítása. Szak- az energiatakarékosságot 
emberek kimutat ták, hogy a szolgáló vizsgálati módsze-
kívántnál kisebb fényerő a rekkel összefüggő problémá-
munkahelyeken kedvezőtlen kat. (MTI) 

érték jutott egy személyre, zik. A sporttelep létesitésé-
1985 első fél évében pedig hez csak a tervidőszak utol-
mindössze 591 forint. Sürge- s ó két évében fognak hozzá, 
tő feladatnak említették az Elhangzott az is, hogy a 
if júság bevonását a mozga- m a j d n e m kész bölcsőde á t -
lómba. Persze, a szükségsze- adására valószínűleg csak a 
rü fiatalí tás miat t a z idősek jövő nyáron kerül sor. Vé-
munkájá ró l nem mondanak tek lenne ugyanis most 
' e- széntüzelésű kazánt vásárol-

Aztán a tanácselnök érté- ni, hiszen jön a gáz. A 
kelte a nagyközségben az el- könyvtár befejezése ugyan-
múlt öt évben végzett f e j - csak sürgető, ami t pénzát-
lesztéseket. Elmondta, hogy csoportosítással gyorsítanak 
hamarosan befejezik a böl- meg. 
csöde építését, de a könyv- Mivel le jár t a népfront-
tár és a napközi melletti bizottság megbízatása, ú j , 
épület is á tadásra vár . Még negyvenhárom fős testületet 

választattak, közülük öt kül-ebben az évben elkezdik a döttet a megyei értekezlet-
gázvezeték fektetését. Fon- r e , majd a 11 tagú elnöksé 

tornaterem építése is. get szavazták meg egyhan-
gúlag. A bizottság elnökének 
fogadta el Vida Endrét, a l-
elnöknek Zentai Gyulát, t i t -
kárnak pedig Szécsi Antalt. 

tos 
A VII. ötéves tervről el-

most még csupán tervkon-
cepcióról van szó, hogy jó 
tervet sikerüljön készíteni, A falugyűlés és a nép-
kérik a lakosság segítségét, f rontválasztás befejezése-
javaslatait . A tanács a kö- ként a településfejlesztési 
vetkező év január l - jé től hozzájárulásról hangzott el 
egységes pénzalappal gazdái- tájékoztató, 
kodik, ezt kell felhasználni Ács S. Sándor 


